
Magazine Academy – Del 3:
Magasinets layout er under forandring

De vigtigste pointer

På næste webinar d. 28. januar kl. 9.00 – 9.45
taler vi om den tværmedielle udvikling af magasinet

Du kan tilmelde dig her: https://magazineacademy.otw.dk/del4

26. november 2020

https://magazineacademy.otw.dk/del3


Webinar nr. 3 i Magazine Academy handlede om magasinets design og visuelle udtryk. 

Vi havde tre gæster i studiet: Kasper Lynge, OTWs kreative direktør. Dennis Christiansen, chefredaktør for Djøfbladet og den 
prisbelønnede fotograf, Lars Just.

Vi så på hvilke tendenser, der rør sig inden for design af magasiner. Og på hvad magasinets design betyder, når du skal nå dine 
læsere. 

Nogle af de pointer, jeg hæftede mig ved undervejs var, at det gælder om at være visuelt modig, hvis man vil trænge igennem og 
nå sine læsere. At godt design taler til vores følelser og sanser. Og at design er afgørende for om et magasin overlever – for hvis 
vi ikke når læserne og rører dem, så er magasinets natur nu engang sådan, at hvis ingen gider læse det, så dør det!

God fornøjelse!

- Karen Gahrn, vært på Magazine Academy 
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Kasper Lynge
Creative Director, OTW

Godt design kommunikerer og fortæller os en historie. Godt design er med til at vise: jeg interesserer mig for dig. Godt design er 
afgørende for vores oplevelse af det skrevne ord. 

Godt design gør en forskel og vil involvere læseren. Får læseren til at stoppe op. Det skaber en følelse, og det er vedkommende.
Der er lagt noget kærlighed i det.

Godt design skaber værdi for udgiveren ved at understøtte budskabet og skabe stærkere samhørighed med læseren. 

Forskning viser, at vi kun husker 10% af den information vi hører, og ca. 20% af det vi læser, hvorimod vi husker op mod 65% af 
den information vi får, hvis den bliver vist visuelt.
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Share: Modigt, afvekslende og spændende at gå på opdagelse i. Her brydes det vante og de faste rammer. Det vil os noget.

Zebu: Bryder med de gængse normer, bryder rammerne og de faste spalter og kasser, udfordrer læseren.

Honnør: En fast ramme, hvor der inden for rammen er utrolig mange muligheder som giver en frihed i forhold til det udtryk magasinet 
sender, men en helt klar afsender.

Finans: Det forholdsvise nye design på Finans giver fede muligheder for at overraske og provokere i et meget enkelt og stramt design.

Nye tendenser inden for design

Der er flere tendenser. Men der er specielt to, der bliver markante, og begge er en konsekvens af den tid, vi står midt i.

Den tryghedssøgende. Det, vi kender, det runde, bløde, det der rækker tilbage til tiden før verden gik af lave. Pastelfarver, duetoner, 
guld, noget der er rundt og velkendt. 3D hvor de bløde stoflige former kommer helt ud i hoved på læseren.

Den rebelske tendens er i høj grad typografisk og er mere vild. Her fyldes hele siden, typografi der er smadret, uensartet og 
signalerer: vi vil ikke sættes i kasser og bare se pæne ud. Det kan godt være, vi skal holde afstand, men vi vil gerne bryde ud af 
kasserne. Den råber til os – og råber læserne op.

Inspiration fra udenlandske magasiner

De store: Wired, National Geographic og Forbes

Niche magasiner: Lagom, Delayed Gratification og Oh Comely

Design, vi kan li’ 















Dennis Christiansen
Chefredaktør, Djøfbladet

Djøfbladet havde faldende læsertal. Læserne fandt bladet lidt kedeligt og kaldte det pligtlæsning. 

En del af vores løsning på at få læsertallet op, var at gøre bladet grafisk mere interessant. Strategien var at råbe højere og på den 
måde nå læserne. Det nye design er skabt af designer Håkan Rossing og blev introduceret i august 2020.

Djøfbladet skal skabe en fælles identitet blandt djøf’ere. De kommer fra vidt forskellige erhverv, og bladet er sat i verden for at 
samle. Hvis læserne synes, det er kedeligt, så løser vi ikke vores opgave.

Fysiske blade er gode til at kommunikere identitet. Vi skaber værdi for Djøf ved at sørge for, at magasinet bliver læst. 



Den første forside: Det vi gerne ville var at chokere læserne. Tidligere emmede bladet af gammeldags fagblad. Men vores målgruppe 
har interesse for moderne design, det ville vi gerne matche samtidig med, at bladet var coffeetable værdigt. Vi råber med hele forsiden 
– ikke med bladhovedet.

Opslag med udfordrende rubrik: Der skal være noget modstand. Layoutet i magasinet er bogligt lækkert. Men her overrasker vi. Det 
er smukt, og det kræver noget af læseren.

Opslag i magasin nr. 2: Vi skiftede til en mere læsevenlig brødskrift. Men vi vil gerne fastholde det mere boglige udtryk. En fusion 
mellem bogen og magasinet.

Opslag med personer: Det er vigtigt for os at vise mennesker, og et foto som dette giver lyst til at læse om personen. Vi gør os stor 
umage med at kommunikere visuelt med fotografiet. Hvert enkelt foto er nøje udtænkt.

Kort Nyt skal være en miniudgave af hele bladet, og de små historier skal være visuelt appellerende. Grafen skal være kunstnerisk 
interessant i sig selv. 

Hvor er Djøfbladet om fem år?

Vi ligner ikke os selv. Vi har lavet en platform, der handler om at eksperimentere, og det vil vi fortsætte med. Bladet skal stimulere en 
samtale om, hvordan det er at være djøf’er, og det gør vi ikke ved at være forudsigelige. Det eneste, jeg ved er, at magasinet ikke ser 
sådan ud – men ja, magasinet er der stadig om fem år.
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Lars Just 
Fotograf

Fotografi er verdens mest internationale sprog, og det kan kommunikere på et splitsekund. Det er en visuel impuls, som ikke taler 
til vores intellekt, men til vores sanser. Fotografi kan dufte og smage.

Foto kan give en pow-effekt. Det kan give os mulighed for at trække vejret og hjælper til at skabe en rytme gennem magasinet. Og 
så kan fotografiet nå læseren.

Foto er som det gode design en visuel impuls, der kan bremse os, når vi bladrer gennem et magasin. God fotojournalistik kan 
overraske og skabe nysgerrighed.

Stock-billeder er ofte meget 1:1, taler til laveste fællesnævner. Vi skal også opdrage læserne lidt og udfordre – og det er meget 
svært at gøre med stock-billeder. 



Foto med hånd: Det bedste fotografi er det, hvor betragteren selv færdiggør historien. Vi skal blive nysgerrige på det, vi ikke ser.

Portræt: Man skal ikke altid have øjenkontakt. Her er et portræt, som kan skabe nysgerrighed.

Reportage: Her er et foto som det tager tid at aflæse. Der foregår historier i forgrunden og i baggrunden og i midten. Det er et foto 
læseren kan gå på opdagelse i, men kan næsten høre gulvet knirke og maden dufte. Det taler til sanserne.

Masten: Historien handlede om en mast. Jeg endte med at kravle op og finde et nyt perspektiv. Foto skal både overraske og skabe 
nysgerrighed. Og så indeholder det en historie, og foto skal fortælle historier.

Fotograferer du stadig til magasiner om fem år?

Ja. Man kan mærke et skred. Den Instagram bølge, der kom nedefra for et årti siden, har gjort folks visuelle begavelse højere. Det er de 
mennesker, der kommer ud på arbejdsmarkedet nu, og de vil stille højere visuelle krav til fagblade og andre magasiner. Så jeg tror på, 
at der bliver endnu mere brug for gode foto.
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Skal vi hjælpe dig med at få stablet dit næste webinar
eller online-event på benene? 

Hos OTW kan vi hjælpe med både koncept, indhold, markedsføring 
og ikke mindst det tekniske setup. Ræk ud til Senior Projektleder, Tina Hansen, 

hvis du vil høre mere.

Mail: Tina.hansen@otw.dk
Tlf: 26 17 49 31
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